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Protokół nr 16-01/2020 z  posiedzenia 
Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 stycznia 2020 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:15 
 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 7-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób, uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  
 
Posiedzeniu przewodniczyła Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Rodziny i Polityki Społecznej.  
 
Przewodnicząca zaproponowała następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego 

planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2020 
rok w mieście Gdańsku – druk nr 497 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi – druk nr 499 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywacji lokalnego rynku pracy na lata 2020-
2021 – druk nr 468 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Połączenie Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień z Gdańskim 
Ośrodkiem Promocji Zdrowia 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rodziny i Polityki Społecznej 
Rady Miasta Gdańska za okres od 22 listopada 2018 roku do 31 grudnia 2019 
roku 

 
6. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2020  

 
7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Porządek został przyjęty jednogłośnie.  
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Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2020 rok w 
mieście Gdańsku – druk nr 497 
 
Druk nr 497 stanowi załącznik do protokołu z XIX sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 30 stycznia 2020 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – zastępca Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował projekt 
uchwały.  
 
Nie było pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-01/65/1/2020 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi – druk nr 499 
 
Druk nr 499 stanowi załącznik do protokołu z XIX sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 30 stycznia 2020 roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – zastępca dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-01/66/2/2020 
 
 

 
     PUNKT 3 
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Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywacji lokalnego rynku pracy na lata 2020-2021 – 
druk nr 468 
 
Druk nr 468 stanowi załącznik do protokołu z XIX sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 30 stycznia 2020 roku.  
 
Pan Roland Budnik – dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy zreferował projekt 
uchwały.  
 
Dyskusja: 
 
Radna Joanna Cabaj – członek komisji  
Czy ma pan dane w jakim najczęściej wieku dziecka kobiety decydowały się na 
powrót do pracy?  
 
Pan Roland Budnik – dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy 
Program obejmuje matki dzieci do 6 roku życia, nie pamiętam w tej chwili dokładnie 
jaki wiek dzieci przeważał.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Czy podjęliście próbę współpracy z Wojewódzkim Urzędem? Bo czasami są takie 
sytuacje, że np. łatwiej komuś dojeżdżać do Gdyni do pracy. A jeżeli jest, to czy ta 
współpraca jest zadowalająca?  
 
Pan Roland Budnik – dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy 
Mamy bardzo dużo swoich pracodawców, którzy szukają kandydatów do pracy więc 
nie rozważałem aby wychodzić z ofertą poza miasto Gdańsk. W pierwszej kolejności 
musimy zapewnić kandydatów naszym pracodawcom, a z tym już są duże problemy. 
Natomiast z naszych usług korzystają pracodawcy również z sąsiednich gmin. 
Wojewódzki Urząd Pracy nie zajmuje się pośrednictwem pracy, to jest zadanie 
Powiatowego Urzędu Pracy. Dzisiaj mamy bardzo dużo ofert pracy, na które nie 
mamy kandydatów.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek komisji 
Jak wiadomo mamy dużo osób chętnych do pracy np. z Ukrainy, ale procedury 
oczekiwania na pozwolenie na pracę są wręcz barbarzyńskie – 50 osób oczekujących 
w upale w Urzędzie Wojewódzkim. Czy jest jakikolwiek sposób, który mógłby 
rozwiązać ten problem? 
 
Pan Roland Budnik – dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy 
Przede wszystkim większa ilość pracowników, po drugie lepsza organizacja pracy – 
nie przestarzała biurokracja, tylko nowoczesne podejście do sprawy, nie listy za 
zwrotnym poświadczeniem odbioru, ale smsy, maile, skany. Niestety nie wszyscy w 
Urzędzie Wojewódzkim podzielają takie podejście, u nich musi być „podkładka” w 
postaci papieru. Przesłaliśmy dwukrotnie do Urzędu Wojewódzkiego kilkustronicowe 
informacje co można by było zrobić żeby to usprawnić ale my nie odpowiadamy za 
to co zdecyduje Wojewoda. Ja bardzo współczuję tym pracownikom, którzy tam 
pracują bo mają ogrom zgłoszeń, po 700 każdego dnia. Absolutnie musi być tam 
zwiększenie zatrudnienia.  
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Nie było więcej pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-01/67/3/2020 
 

 
     PUNKT 4 

Połączenie Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień z Gdańskim Ośrodkiem 
Promocji Zdrowia 
 
Przewodnicząca Komisji wyjaśniła, że temat jest kontynuacją dyskusji z 
poprzedniego posiedzenia, kiedy był opiniowany projekt uchwały w sprawie 
połączenia tych dwóch jednostek.  
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu pana Marka Jankowskiego – dyrektora 
GOPZ 
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia 
Uchwała grudniowa wskazała termin powstania nowej jednostki na dzień 1 kwietnia 
2020 roku więc trwają przygotowania głównie dokumentów, które regulują prace 
Ośrodka. Wśród nich jest Regulamin Organizacyjny. Chcemy zaproponować trzy 
działy schematu organizacyjnego jednostki – jeden dział dotyczący profilaktyki 
uzależnień, drugi dział z promocji zdrowego stylu życia i trzeci dział administracyjny 
spinający obie jednostki. Są również przewidziane wieloosobowe stanowiska do 
obsługi Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, jak również do 
obsługi windykacji oraz projektów zewnętrznych, finansowanych z Unii Europejskiej. 
Jeśli chodzi o zasoby ludzkie – Gdańskie Centrum Profilaktyki zatrudniało 18 osób, 
Gdański Ośrodek 16 osób. Jeśli chodzi o budżet 2,5 mln zł, to jest obecnie budżet 
Gdańskiego Centrum Profilaktyki, natomiast Ośrodka Promocji 2mln 100 tys., więc 
po połączeniu będzie oscylował w granicach od 4,5 mln do 5 mln zł. Ta połączona 
jednostka niestety przez jakiś czas będzie miała trzy siedziby – jedna na ul. 
Kołobrzeskiej 61, gdzie obecnie mieści się Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia, druga 
na ul. Wrzeszczańskiej gdzie jest przygotowana powierzchnia dla przyjęcia tej 
działalności i Dyrekcyjna 5 gdzie obecnie mieści się Gdańskie Centrum Profilaktyki 
Uzależnień. Liczymy, że w przyszłości możliwość pracy w jednym miejscu będzie 
udostępniona. Z zadań, które sobie postawiliśmy to jest zwiększenie efektywności 
działania, skali działania, mamy świadomość, że szykują się nowe działania z 
trendami demograficznymi jak np. fonoholizm u dzieci czy e-uzależnienia.  
 
Dyskusja: 
 
Radna Joanna Cabaj – członek komisji  
Mam wrażenie, że zwiększenie środków finansowych nie idzie w parze z rosnącymi 
problemami dzieci i młodzieży. Może warto by było wprowadzić działania 
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profilaktyczne, żeby przeciwdziałać tego typu uzależnieniom niż działać po 
wszystkim.  
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia 
Myślę, że m.in. dlatego zdecydowano się na połączenie tych dwóch jednostek aby 
zintensyfikować działania i usługi wynikające z nowych potrzeb. Będziemy szukać 
wspólnie rozwiązań, ta dyskusja dopiero się rozpoczęła. Na pewno będziemy 
korzystali z różnych programów pilotażowych i sprawdzali efektywność tych działań. 
Na obecną chwilę nie mogę państwu przedłożyć konkretnych pomysłów ale myślę, że 
w perspektywie 12 miesięcy efekty tego połączenia muszą być widoczne.  
 
Pani Izabela Chorzelska – zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
W tej chwili mamy już 3 rok połączony program profilaktyki alkoholowej i 
narkotykowej w tych dwóch kategoriach uzależnień, na ile pozwalają przepisy i 
widzimy, że przynosi to efekty. Osoby uzależnione równocześnie od narkotyków i 
alkoholu nie muszą chodzić do dwóch różnych terapeutów.  
 
Radna Joanna Cabaj – członek komisji  
Nie wyobrażam sobie, że kiedykolwiek mogło być inaczej.  
 
Pan Radosław Nowak – Gdańskie Centrum Profilaktyki Uzależnień 
Zauważyliśmy ostatnio trend zastępowania przez młodych ludzi alkoholu przez 
marihuanę więc chcemy zwiększyć ilość specjalistów i programów w tej dziedzinie. 
Marihuana często współtowarzyszy zaburzeniom psychicznym więc opieka 
psychiatryczna jest również bardzo ważnym elementem.  
 
Radna Emilia Lodzińska – członek komisji  
Ostatnio miałam okazję uczestniczyć w konferencji o narkotykach, prowadzonej 
przez doktora Szulca. Niestety rodzice, którzy powinni być na tej konferencji, 
których dzieci mają problem nie stawili się. Rodzice nie mają wystarczającej wiedzy 
jak mają reagować, trzeba bardziej wychodzić naprzeciw rodzicom, może 
wypracować jakiś system z nauczycielami.  
 
Pani Izabela Chorzelska – zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Takie programy dla rodziców są, ale tak jak pani mówi, wielu rodziców uważa, że 
ich ten problem nie dotyczy a często dziecko jest już w pewnej fazie uzależnienia.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji  
Gdzie docelowo będzie się mieściła siedziba jednostki?  
 
Pan Radosław Nowak – Gdańskie Centrum Profilaktyki Uzależnień 
Chcielibyśmy, żeby to był budynek na ul. Wrzeszczańskiej.  
  
Radna Beata Dunajewska – członek komisji  
Dobrze by było żeby szybko zostały podjęte działania zmierzające do ulokowania 
jednostki pod jednym adresem. A jeśli chodzi o cyfrowe uzależnienia, czy są już 
jakieś konkretne pomysły na programy da dzieci i młodzieży?  
 
Pan Radosław Nowak – Gdańskie Centrum Profilaktyki Uzależnień 
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Cyfrowe uzależnienia już są faktem i od tego nie uciekniemy. W najbliższych 
miesiącach powinniśmy wypracować jakieś działania dotyczące zachowań 
zdrowotnych dzieci i młodzieży. Ta potrzeba jest tak duża, że wielu rodziców szuka 
pomocy, a nie ma dzisiaj dla nich oferty w radzeniu sobie z tym problemem.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Nie po to łączymy jednostki żebyście dalej byli rozdzieleni jeśli chodzi o siedzibę. 
Warto by było przy tej okazji zrobić takie podsumowanie w swoich jednostkach i 
wyeliminować te rzeczy, które nie funkcjonowały dobrze. Bo odnoszę wrażenie, że 
jest to tylko techniczne połączenie. W najbliższym czasie napisze interpelację ile 
będzie księgowych, a ilu pozostałych pracowników. Obawiam się, że każdy będzie 
dalej robił to co do tej pory i łączenie nie przyniesie rewolucji.  
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia 
W mojej opinii dokonaliśmy takiego resetu, może jeszcze nie do końca tak jak byśmy 
chcieli ale główny reset nastąpi dopiero po połączeniu jednostek. Boiska i 
infrastruktura będzie wykorzystywana również przez szkołę, która ma siedzibę 
nieopodal. Będziemy czerpać ze wzorców o udowodnionej skuteczności. To mogę 
zapewnić, ale czasami w profilaktyce jest tak, że niemówienie jest lepsze nisz 
wspominanie o niej. Jesteśmy bardzo zaangażowani w profilaktykę uzależnień czy 
promocję zdrowego stylu życia. Ale to jest duże wyzwanie i prosimy jeszcze o trochę 
czasu.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
W takim razie do tematu wrócimy jeszcze za jakiś czas. Dziękuję za dyskusję.  
 

 
     PUNKT 5 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady 
Miasta Gdańska za okres od 22 listopada 2018 roku do 31 grudnia 2019 roku 
 
Sprawozdanie zostało przesłane do członków komisji kilka dni wcześniej droga 
elektroniczną.  
 
Uwag do sprawozdania nie było.  
 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  
 
 

    PUNKT 6 
Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2020  
 
Plan pracy został przesłany do członków komisji kilka dni wcześniej drogą 
elektroniczną.  
 
Po krótkiej dyskusji na temat zasadności podejmowania niektórych tematów w 
poszczególnych miesiącach, Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem planu 
pracy.  
 
Plan pracy został przyjęty 6 głosami za, przy 1 wstrzymującym się.   
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    PUNKT 7 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Nie było spraw bieżących, wolnych wniosków i korespondencji.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Godz. 17:50 
      
 
 
 
        Przewodnicząca Komisji 
         Rodziny i Polityki Społecznej RMG 
 
           Beata Dunajewska  
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 

 


